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کاندیدای اصولگرایان باهنر است ولی رأی ندارد

مجید محتشمی، دبیرکل حزب آزادی گفت: به اعتقاد ما آقای روحانی در حال حاضر به عنوان تنها گزینه اصلاح طلبان در انتخابات دوازدهم ریاست جمهوری است. دبیرکل حزب آزادی در خصوص رقابت 
اصولگرایان با آقای روحانی در انتخابات 96، گفت: قبلا هم در مصاحبه با خبرگزاری آریا، از گزینه اصولگرایان برای انتخابات ریاست جمهوری 96 که آقای باهنر بود، رونمایی کردم. روند به گونه ای است 
که اصولگرایان با همین یک کاندیدا در انتخابات ریاســت جمهوری 96 شــرکت خواهند کرد. به اعتقاد ما آقای باهنر هر چند دارای مشــخصات مثبت تری نســبت به آقای احمدی نژاد و جریان تندرو درون 

اصولگرایان است، از سرمایه اجتماعی برای حضور در انتخابات برخوردار نیست. حداکثر آرایی که آقای باهنر می توانند داشته باشند، همان آرای سنتی؛ یعنی 10 تا 15درصد بیشتر نخواهد بود. آقای 
باهنر از الان می تواند روی 4تا 5 میلیون رای، که رای اصولگرایان است، حساب کند.وی افزود: اصولگرایان برای اینکه رویش آرای آقای باهنر را بیشتر کنند، ستادی تحت عنوان ستاد "شلیک" 
را تشــکیل دادند، که مدام در حال رصد معایب و آســیب های دولت یازدهم اســت، ضمن اینکه باید گفت بخش عمده ای از آسیب ها در زمان دولت های نهم و دهم بوجود آمده است. اصولگرایان 

این آسیب ها را با اعداد و ارقام مطرح می کنند تا به نوعی باعث ریزش آرای آقای روحانی شوند و به آرای آقای باهنر اضافه شود.

اصولگرایان هیچ وقت وحدت نداشته اند
نماینــده  دســتجردی  کامــران  حســن 
اصولگــرای مجلــس نهــم در خصــوص 
برنامه اصولگرایان برای انتخابات ریاســت 
جمهــوری گفــت: مــن اطلاعــی از این 
موضوع ندارم و نمی دانم اصولگرایان برنامه 
انتخاباتی را شــروع کرده انــد یا خیر. اما در 

اینجا یعنی اصفهان خبری از این مســئله نیست. وی در خصوص وحدت 
اصولگرایان گفت: متاسفانه هیچ وقت در میان اصولگریان وحدت وجود 
نداشــته است که امیدواریم در این یک ســال باقی مانده بتوانند به وحدت 
مورد نظر دست پیدا کنند. کامران با بیان اینکه بزرگان اصولگرا در تهران باید 
زمینه وحدت را فراهم کنند، خاطرنشان کرد: توصیه امام و رهبری وحدت 
در نظام اســلامی بوده اســت و برای رضای خدا همه باید باهم همکاری و 

وحدت داشته باشند.

بعید است پیامک کار مرجع رسمی باشد
حجت الاسلام سیدمحمود علوی با اشاره 
موضوعات مطرح شــده درباره ارسال یک 
پیامــک تهدید آمیــز امنیتی بــه جمعی از 
روزنامه نــگاران، گفــت: وزارت اطلاعات 
چنین پیامکی را ارســال نکرده است و بعید 
می دانــد که این پیامک توســط یک مرجع 

رســمی امنیتی صادر شــده باشــد، زیرا نفس چنین اقدامــی از نظر حرفه 
اطلاعاتی یک اقدام ناشــیانه و غیرکار شناسانه است. وزیر اطلاعات ادامه 
داد: یک مرجع هوشــمند اطلاعاتی ممکن اســت کــه عنداللزوم به یک 
خبرنگار متخلف تذکر یا هشداری بدهد، ولی به صورت یکجا با تعداد زیادی 
از خبرنگاران با لحن هشــدار تهدیدآمیز سخن نمی گوید. این متن پیامکی 
اســت که عصر روز پنجشنبه هفته گذشته برای بسیاری از روزنامه نگاران و 

اصحاب رسانه ارسال شده است. 

الگوی جدید با منافع ملی مغایرت دارد
احمد توکلی نماینده پیشین مجلس و رئیس 
هیات مدیره ســازمان دیده  بان شفافیت و 
عدالت نسبت به الگوی جدید قراردادهای 
نفتی و مغایرت آن با منافع ملی هشــدار داد 
و خواســتار جلوگیری نمایندگان مجلس از 
عقد این قرارداد ها شد. توکلی طی نامه ای به 

رئیس و نمایندگان مجلس شورای اسلامی به پیشنهادات سازمان مردم نهاد 
دیده  بان شفافیت و عدالت به وزارت نفت جهت اصلاح الگوی قراردادهای 
جدیــد نفتی )IPC( و عدم توجه و اعمال اصلاحات توســط این وزارتخانه 
پرداخت و خواســتار جلوگیری نمایندگان مجلس از عقد این قرارداد ها شد. 
وی بــا بیان اینکه تاریخ مجالس ایران، نهضت ملی شــدن صنعت نفت بر 
تارک مجلس شورای ملی دوره شانزدهم می درخشد اظهار امیدواری کرده 

است که مجلس دهم در این امر خطیر، به درستی عمل نماید.

موضوع حقوق ها از 
محبوبیت روحانی کم کرد

صادق زیباکلام فعال سیاســی اصلاح طلب درباره 
تبعــات حقوق های نجومی برای محبوبیت حســن 
روحانــی گفــت: معتقدم در یــازده ماه آتــی آن قدر 
موضوعــات مثبــت و منفی اتفاق خواهــد افتاد که 
موضــوع حقوق هــای نجومی منتفی خواهد شــد. 
البته مخالفان روحانی همچنان ســعی خواهند کرد 
این لکه ســیاه را واکس بزنند و به صورت براق نگاه 
دارند و مســلما در جریان انتخابات سال آینده از آن 

بهره برداری خواهند کرد.
دکتــر صــادق زیباکلام، اســتاد دانشــگاه و فعال 
سیاســی اصلاح طلب بــه فرارو گفــت: »موضوع 
فیش هــای حقوقی نزد افــکار عمومی در مجموع 
به ضــرر دولت تمام شــد. یعنی آقــای روحانی هر 
توضیحــی بخواهد بدهــد، قطعا ایــن موضوع به 
ضرر پرســتیژ دولــت و نگاه مردم به دولت ایشــان 
تمام شده اســت. به عبارت دیگر صرف نظر از این 
کــه در عالم واقعیت آقای روحانی و کابینه ایشــان 
چقدر در پرداخــت این حقوق ها قصور داشــتند یا 
نداشــتند، افکار عمومی این موضوع را به حساب 

دولت ایشان گذاشت«.
او ادامه داد: »نکته دوم این که اصولگرایان حداکثر 
تلاش را برای بهره برداری از این موضوع به نفع خود 
و علیه دولت آقای روحانی انجام دادند. لذا در پاسخ 
به این ســوال که آیا این موضوع موجب ریزش آرای 
آقای روحانی شــده است، پاســخ من مثبت است و 
معتقدم همیــن امروز اگر یک نظرســنجی صورت 
بگیرد 10 تــا 20 درصد از محبوبیــت آقای روحانی 

کاهش یافته است«.
وی افــزود: »اما ایــن که آیا موضــوع فیش های 
نجومــی حــدود یــازده مــاه دیگــر در انتخابــات 
ریاســت جمهوری می تواند یک لکه ســیاه و نقطه 
ضعــف در کارنامــه آقــای روحانی باشــد و باعث 
ریــزش آرای آقــای روحانی به میــزان همان 10 
تــا 20 درصد شــود پاســخم منفی اســت؛ چرا که 
معتقــدم در این مدت آن قــدر موضوعات مثبت و 
منفی اتفاق خواهد افتــاد که موضوع حقوق های 
نجومی منتفی خواهد شــد. البتــه مخالفان آقای 
روحانی همچنان ســعی خواهند کرد این لکه سیاه 
را واکس بزنند و به صورت براق نگاه دارند و مسلما 
در جریان انتخابات ســال آینده از آن بهره برداری 

خواهند کرد«.
زیباکلام در پاسخ به این سوال که دولت در موضوع 
فیش هــای حقوقی چطور عمــل کرد، گفت: »در 
این باره دولت دو کار درســت انجام داد و یک کار 
درســت را انجام نداد. اولین کار درست این بود که 
صورت مســئله را حاشا نکرد و اعلام کرد متاسفانه 
ایــن موضــوع حقیقت دارد. دوم آن کــه دولت به 
آب و آتــش نزد که بگوید این موضوع به این دولت 
ارتباطی نــدارد و به دوره آقای احمدی نژاد مربوط 
است. یعنی به زبان بی زبانی اعلام کرد اگر چه این 
پرداخت ها از دوره آقای احمدی نژاد شــکل گرفته 
اما واقعیت این اســت که در این سه سال نیز ادامه 

داشته است«.
او افزود: »اما کار درستی که دولت می توانست انجام 
بدهــد و انجام نداد این بود کــه به ابعاد عمیق تر این 
موضوع بپردازد که اساســا چرا این اتفاق ها در نظام 
اقتصادی ایران می تواند روی دهد اما در کشورهایی با 
نظام اقتصاد آزاد روی نمی دهد. من نمی گویم در آن 
کشورها حقوق بالا نمی دهند. می دهند اما در بخش 
خصوصی است. لذا دولت می توانست تلاش کند از 
میزان دولتی بودن اقتصاد ایران بکاهد تا دیگر این 

موضوعات روی ندهد.«

عصر ایران نوشت: احیای "شیخوخیت" اصولگرایی با محوریت قرار دادن ناطق نوری و لاریجانی
در سال های نه چندان دور اصول گرایان بر اساس احترام به نظر بزرگان خود، زمین بازی سیاسی خود را تعیین می کردند. جناح راست ایران 

که این روزها مردم آنها را به نام اصول گرایی می شناسند، در رفتار سیاسی خود در دهه 60 و 70 مبتنی بر ریش سفیدی عمل می کردند.

 اعتدال نوشت: روحانی، احمدی نژاد نیست!
دلواپسانی که تریبون های خاص از جمله بخش اعظمی از صدا و سیما، چندین و چند خبرگزاری و روزنامه و نزدیک به هزار سایت کوچک 
و بزرگ بخش پشتیبانی از »اتاق تخریب« را برعهده دارند، گمان می کنند می توانند با استفاده از ابزارهای جنگ روانی خود، دولت روحانی 

را احمدی نژادیزه کنند.

 فارس نوشت: آیا عکس های یادگاری برادر و معاون رئیس جمهور با تاج زاده و حمایت از فتنه گران اتفاقی است؟
مسئولینی که هرگونه انتقاد نسبت به روند برجام و سیاست خارجی دولت را با ادعای مذاکرات زیرنظر رهبری است پاسخ می دادند، در برابر 

تاکیدات صریح رهبرانقلاب درباره فتنه خود را به نشنیدن زده و همچنان بر پیگیری حمایت از فتنه تاکید می کنند.

 الف نوشت: شاقول عدل در دولت اعتدال
دولت اعتدال اگر می خواهد به معنای دقیق این تعبیر یعنی"عدل" و "تعادل" عمل کند باید متوجه "تضادهای اجتماعی" فعلی در جامعه 

باشد و قدم نخست در راه اعتدال، کاستن از این تضادها با تکیه بر نیروی اجتماعی حقیقتا تحول خواه است نه صرفا سردادن شعار آزادی 
در دایره کوچکی از هواخواهان.

عکس روزسایت نگار

حضور نادر قاضی پور 
نماینده مردم ارومیه 
با ظاهری متفاوت در 
ضیافت افطار مشترک 
دولت و مجلس بار دیگر 
حاشیه ساز شد.

خبرنامه
دوشــنبه 14 تیــر  مــاه 1395

نظر شورای نگهبان کارشناسی است، نه سیاسی
اصولگراها بیشتر از اصلاح طلب ها نگران ردصلاحیت هستند

عباسعلی کدخدایی سخنگوی پیشین شورای نگهبان در گفت و گو با خبرآنلاین 
گفت: نظرات در شورای نگهبان خالص و بدون موضع گیری سیاسی بیان می شود 
و اعضا بر اساس مستندات درباره پرونده ها نظردهی می کنند. چرا جلسات شورای 
نگهبان علنی نیست؟ آیا شورای نگهبان تاکنون عذرخواهی کرده است؟ فیش 
حقوقی اعضای شورای نگهبان چقدر است؟ چرا دایره نظارت شورا گسترده است؟ 
و...از دیگر سوالاتی بودند که سخنگوی شورای نگهبان به آنها پاسخ داده است.

نظرات در شورا فارغ از مواضع سیاسی بیان می شود
کدخدایی در این گفت و گو در پاسخ به اینکه چرا با وجود اینکه شورای نگهبان 
نهادی حقوقی اســت عمده انتقادها به آن سیاسی است گفت: وظایفی که بر 
عهده شــورای نگهبان قرار گرفته است، شــامل نظارت تقنینی، تفسیر قانون 
اساسی و نظارت بر انتخابات می شود. نظارت بر انتخابات طبیعتا یک آثار سیاسی 
را دارد. انتخابات خبرگان رهبری، ریاســت جمهوری و به خصوص مجلس به 
دلیل کثرت شــرکت کنندگان و توزیع انتخابات در شهرســتان ها و اینکه به هر 
حال مجلس یک نهاد سیاســی و تقنینی است، آثار سیاسی هم به همراه دارد. 
وی با بیان اینکه طبیعتا شورای نگهبان در این روند، با انتقاداتی از سوی افرادی 
که تأیید صلاحیت نمی شوند روبرو خواهد شد اظهار کرد: طبیعتا در این مقاطع 
چهره سیاســی شورای نگهبان پر رنگ تر می شود و آنچه که همه مردم هر دو 
سال یکبار ملاحظه می کنند،آن چهره ای است که شورای نگهبان در تأیید یا رد 
صلاحیت نامزدها از خود نشان داده است.  کدخدایی درخصوص تاثیر گرایش 
سیاسی اعضای این شورا بر تصمیماتشان گفت: 12 نفر معمولا که در تصمیم 
گیری هایی که راجع به صلاحیت افراد دارند، فارغ از مســائل سیاسی تصمیم 
میگیرند. تلاششان این اســت که براساس مستندات پرونده نظر بدهند؛ البته 
این نظر سرانجام به رأی شخصی هر کدام از اعضا منوط می شود و ممکن است 

در یک جایی من به عنوان عضو قانع شده باشم و نظرم تأیید صلاحیت باشد اما 
همکارم قانع نشــده باشد. وی با این حال تصریح کرد: این هم از جهت قانونی 
حق اعضا است که براساس تشخیص خودشان در مورد مستندات رأی بدهند. 

قانونی برای علنی برگزارشدن جلسات وجود ندارد
ســخنگوی ســابق شــورای نگهبان درخصوص اینکه چرا هیچ وقت مشروح 
مذاکرات این شورا منتشر نمی شود گفت:  شورای نگهبان به هر دلیلی جلسات 
علنــی مانند آنچه که در مجلس اســت، ندارد. چون مجلس براســاس قانون 
جلســاتش باید به صورت زنده از رادیو پخش شود تا مردم در جریان قرار بگیرند. 
این نکته برای شورای نگهبان در نظر گرفته نشده است. شاید یک دلیلش این 
بوده اســت که چون بحث کارشناسی است، ضرورتی ندارد که بحث ها منتشر 
شود. وی در عین حال اظهار کرد: ما قبول داریم شورای نگهبان در امر اطلاع 
رسانی مجموعا مطلوب عمل نکرده است و اطلاع رسانی به موقع و دقیقی برای 
جامعه و مردم نداشته است. کدخدایی در بخش دیگری از این گفت و گو درمورد 
این شائبه که این شــورا اصرار دارد که اختلافات درونی اش را پنهان کند، با رد 
این موضوع گفت: اختلافات شــورای نگهبان، اختلافات کارشناســی است. 
اصطلاحا اختلافات طلبگی و علمی است. من یک نظری دارم شما به عنوان 
یک کارشناس دیگر نظر دیگری دارید و دیگری نظر دیگری.  وی با بیان اینکه 
در خصوص موضوع فقهی یا حقوقی بین همه اعضا اختلاف نظر زیاد هســت 
اظهار کرد: ولی این دلیل نمی شــود که مــن بیایم بیرون این را مطرح کنم و به 
این اختلاف کارشناسی یک هویت سیاسی بدهم. به نظر من یک امر ناپسندی 
است که به اختلافات کارشناسی در یک محیط را رنگ سیاسی بزنیم.  کدخدایی 
در پاســخ به اینکه آیا پیش آمده که مخالف نظر آیت الله جنتی باشد، گفت: بله 
زیاد. اگر مشــروح مذاکرات به خصوص در حوزه انتخابات چاپ شود ملاحظه 

می کنید که نظر من کاملا مخالف ایشــان و خیلی دیگر از اعضای شورا است. 
اگر نظرات حقوقی در بحث قانونگذاری را ملاحظه کنید آنجا این اختلاف بیشتر 

هست. در بحث انتخابات هم بارها اختلاف وجود داشته. 

آیت الله جنتی چند بار عذرخواهی کرده است
سخنگوی سابق شورای نگهبان در پاسخ به اینکه آیا پیش آمده تا به حال شورای 
نگهبان به خاطر اشتباهی که انجام داده مثلا بخاطر رد صلاحیت ها از فردی 
عذرخواهی کند، اظهار کرد: خاطرم هست چند بار آیت الله جنتی در نماز جمعه 
عذرخواهی کردند. یک بار یا دوبار ایشــان عذرخواهی کردند و گفتند ببخشــید 
اگر اشــتباهاتی داشتیم و چون زمان گذشته است دیگر نمی توان کاری انجام 
داد. به صورت شــخصی هم عذرخواهی زیاد داشتیم. کدخدایی درمورد اینکه 
الان تفسیر بیرونی این است که نظارت استصوابی شورای نگهبان یک نظارت 
دلبخواهی است گفت: گفتم من قبول دارم که در بیرون و افکارعمومی از نظارت 
اســتصوابی این تصویر وجود دارد که نظارت دلبخواهانه است و شاخص ندارد 
ولی اینطور نیست. نظارت استصوابی یعنی نظارت موثر و این را هم قانون گذار 
در اختیار شــورای نگهبان قرار داده. اگر خبــرگان دوره اول می گفتند نظارت 
بر عهده قوه قضاییه اســت خب به عهده این قوه واگذار می شــد. اگر می گفت 
بر عهده جمعی از نمایندگان مجلس اســت آنجا انجام می شد. قانون اساسی 
اصل 99 اینطور مقرر کرده اســت و البتــه قوانین نظارتی بعدی این اختیارات را 
صراحتا بیان کرده است. وی در ادامه و در پاسخ به اینکه  چرا پس این موضوع 
بیشتر دغدغه اصلاح طلب هاست نه اصولگراها گفت: نه اینگونه نیست. اتفاقا 
اصولگراها بیشــتر دراین مورد نگرانی دارند. زمانی که انتخابات برگزار می شود 
اگر به شــورای نگهبان بروید می بینید که تعداد اصولگراها هم کم نیستند که 

ثبت نام می کنند و مورد تایید قرار نمی گیرند.

محیط بان ها می توانند از سلاح استفاده کنند
معصومه ابتکار در حاشــیه مراســم یادبود و بزرگداشت 119 شهید محیط بان 
کشــور گفت: بررســی هایی را انجام دادیم تا ببینیم تا چه حد در زمینه حمایت 
از محیط بانان خلأ وجود دارد. یکی از مواردی که به دقت مورد بررســی است، 
قوانین و مقرراتی برای حمل سلاح برای محیط بانان است که براساس قانون 

حمل اسلحه برای محیط بانان مانند قوانین حاکم در نیروی انتظامی است.
وی افزود: محیط بانان به عنوان ضابطان قوه قضائیه مشغول فعالیت هستند 
و باید قانون های موجود در این زمینه رعایت شود، با بررسی های صورت گرفته، 
برخی خلأها شناسایی شده است که به زودی برای حل آنها لایحه ای را تدوین 

و ارسال می کنیم.
رئیس ســازمان محیط زیست با اشاره به معیشت محیط بانان در دولت یازدهم 
گفت: تقویت معیشت محیط بانان در این دولت، یکی از مهمترین اولویت های 
ما است و اقداماتی نیز تاکنون صورت گرفته است، به عنوان مثال؛ 3 هزار امتیاز 

سختی کار به محیط بانان پرداخت شدو هم اکنون بسیاری از محیط بانان حق 
کارشناسی ویژه دریافت می کنند، اما با این حال، حقوقی که دریافت می کنند 

با وضعیت زندگی متوسط آنها فاصله زیادی دارد.
ابتکار به برگزاری دوره های آموزشــی برای محیط بانان اشــاره و تصریح کرد: 
چندین دوره آموزشــی تخصصی برای محیط بانان برگزار کرده ایم و هم اکنون 

600 محیط بان در حال آموزش دوره های تخصصی بین المللی هستند.
وی ادامــه داد: ســاختار یگان حفاظت محیط زیســت تعریف نشــده بود که 
با هماهنگی ســتاد کل نیروهای مســلح، این ســاختار تعریف شد، همچنین 
درجه بندی محیط بانان انجام شــده و به تمام اســتان ها ابلاغ شــده است که 

هم اکنون محیط بانان براساس درجه خود، حقوق شان را دریافت می کنند. 
ابتکار افزود: افرادی که در حرفه محیط بانی جان خود را از دســت می دهند، 
براساس مقررات، شهید محسوب شده و خانواده های آنها تحت پوشش حمایت 

بنیاد شهید قرار می گیرند و تاکنون مشکلی در این زمینه وجود نداشته است.
رئیس ســازمان محیط زیســت با بیــان اینکه کمبود نیروی شــدید در عرصه 
محیط بانــی وجود دارد، گفت: محیط بانان هم اکنون به جای 100 هکتار، 7 
هزار هکتار را تحت پوشــش دارند که ما تلاش کردیم با استفاده از روش های 
هوشمندســازی پایش محیط زیست و اســتفاده از دوربین، تا حدودی به آنها 
کمک کرده و از فشــار کار آنها کم کنیم، به گونــه ای که دوربین ها اطلاعات 

ضبط شده را به صورت برخط به ادارات محیط زیست استان ارسال کنند.
رئیس سازمان محیط زیست اظهار داشت: در زمینه برخورد با متخلفان، قوه 
قضائیه برخوردهای لازم را انجام می دهد و خوشبختانه هماهنگی خوبی میان 

قوه قضائیه و محیط زیست وجود دارد.
وی در خصــوص تعداد محیط بانان زندانی گفت: خوشــبختانه تاکنون تعداد 
زیــادی از محیط بانانی که به اعدام محکوم شــده بودند، با رضایت خانواده ها 
بخشیده شــدند، اما در خصوص آمار تعداد محیط بانان دربند، بهتر است این 

آمار اعلام نشود.


